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§ 367 Dnr 2019-000871 - 006 

Ansvarig utgivare för webbsändningar av 
kommunfullmäktiges sammanträden 

Kommunfullmäktige beslutar 
att kommunfullmäktiges ordförande utses till ansvarig utgivare för sändningar 
av kommunfullmäktiges sammanträden på www.hudiksvall.se 

att kommunfullmäktiges vice ordförande, utses som ersättare till ansvarig 
utgivare efter ordförande  

att utgivaren inte ska vara ansvarig för vad som sägs under sammanträdet utan 
varje ledamot ansvarar själv för det eventuella yttrandefrihetsbrott ledamoten 
kan begå. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktiges sammanträden sänds via internet. Det är då fråga om ett 
radioprogram enligt yttrandefrihetsgrundlagen. Kommunen måste därför 
anmäla sin sändningsverksamhet och anmäla en ansvarig utgivare till 
Myndigheten för radio och tv. 

Kommunfullmäktige måste utse någon att vara ansvarig utgivare för sändningar 
av kommunfullmäktiges sammanträden på internet. Ordföranden bör vara 
ansvarig utgivare, eftersom ordföranden är den som har möjlighet att avbryta 
sammanträdet vid behov. 

Kommunfullmäktige bör även besluta att utgivaren inte ska vara ansvarig för 
vad som sägs i ett direktsänt program såsom fullmäktige, utan att varje ledamot 
själv ansvarar för det eventuella yttrandefrihetsbrott ledamoten kan begå. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunikationsenheten 
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§ 368 Dnr 2016-000288 - 003 

Ledamöters frågestund 

Sammanfattning 
Alf Norberg (V) frågar: 

”Till social & omsorgsnämndens ordförande 

När kommunens ekonomi är kärv och budgetunderskotten växer snabbare än 
kirskålen i gräsmattan är det extra angeläget att få ut så mycket som möjligt av 
de skattemedel vi är satta att ta ansvar för! 

Ett bra exempel på det är det samarbete som kommunen bedrivit sedan länge 
med ett antal stödföreningar, här får vi ett fantastiskt stöd av civilsamhället 
vilket innebär att vi får väldigt mycket verksamhet för pengarna! 

Fråga: 

Varför vill inte majoriteten visa i ord och handling att detta samarbete är 
oerhört värdefullt och därför ge dessa föreningar en rimlig uppräkning för det 
arbete som dom uträttar?” 

 

Caroline Schmidt (C) frågar: 

”Till ordförande i social och omsorgsnämnden  

Indexuppräkning  

Jag har i princip träffat samtliga stödföreningar som vi har i vår kommun. Dom 
drivs av ideella personer som brinner för sitt område. Dom stöttar några av 
dom absolut svagaste i vårt samhälle - dom är våra hjältar. 

Jag tycker man kan säga att stödföreningarna är våra ”Karl Bertil Jonsson”.  

Fråga: 

Anser ni att det bästa området att spara på är för grupper som tillhör några av 
de absolut svagaste i vårt samhälle?” 

 

Social och omsorgsnämndens ordföranden Henrik Persson (S) svarar: 

"Nej. Tidigare har föreningarnas bidrag räknats upp med personalindex, för 
2020 är den uppräkningen noll kronor. Förvaltningen har haft dialog med 
föreningarna och föreningarna har enligt förvaltningen uttryckt förståelse för 
och accepterat detta. 
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I sak vet jag att Alf och jag delar uppfattning kring dessa föreningars betydelse, 
vi har slagits för de sociala stödföreningarna tillsammans förut och min 
uppfattning om deras betydelse har inte ändrats sedan dess. 

I maj, ska enligt arbetsutskottets beslut, ett förslag om rutiner och riktlinjer 
kring de olika föreningarna som social- och omsorg ger bidrag till beslutas i 
nämnden. Förhoppningsvis kommer riktlinjerna reglera både uppräkningar, 
flerårsavtal och former för uppföljning. Det finns en tanke om ett tydligare 
samarbete ska utvecklas mellan den förebyggande verksamheten som håller på 
att byggas upp i nämnden genom omorganisationen och de sociala 
stödföreningarna." 

 

Charliene Kiffer Goude (V) frågar: 

”Till ansvarigt kommunalråd: 

I och med den nya återbruksverksamheten på Ulvberget ska 
biståndsorganisationerna hädanefter betala för det avfall som privatpersoner 
lämnar och som av olika anledningar inte går att sälja vidare. Oaktat 
omständigheterna med t.ex. tidigare avtal etc. undrar jag om majoriteten i 
Hudiksvall tycker det är rimligt att jämställa ideella biståndsorganisationer som 
gör en enorm samhällsinsats med kommersiella företag?”  

 

Caroline Schmidt (C) frågar: 

”Till ordförande i tekniska nämnden  

Biståndsorganisationers kostnad för avfall 

”Avfall Sverige” har i en rapport delat med sej av erfarenheter från flera 
kommuners återbruk. Bla beskriver man där om att man inte har avgifter för 
återbruk samt hur man samarbetar med ideella organisationer. Om du inte läst 
den – så får du den som jullektyr här! 

Fråga: 

Kan ni tänka er att omvärdera ert beslut på Tekniska gällande avgifter för 
ideella organisationer?” 

 

Tekniska nämndens ordförande Annika Huber (S) svarar: 

Återbruk idag ses inte som avfall utan som en resurs. 

Det har blivit mycket dyrare att skicka sopor som inte kan återbrukas till 
förbränning och destruering. Det kan inte belasta avgiftskollektivet utan de 
företag och organisationer som lämnar in dessa, måste stå denna kostnad. Vi 
måsta också förhålla oss till likställighetsprincipen. 
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§ 369 Dnr 46352 

Information om Glada Hudik Teaterns verksamhet 

Sammanfattning 
Pär Johansson och Jan Scherman informerar om Glada Hudik Teaterns 
verksamhet. Informationen omfattar bland annat bakgrund, historik, nuvarande 
verksamhet, framtida verksamhet samt den nya filmen Catwalk som kommer 
att ha premiär 25 januari 2020.  

Ordföranden tackar för informationen. 
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§ 370 Dnr 2019-000782 - 045 

Upplåningsramar och kommunal borgen 2020 

Kommunfullmäktige beslutar 
att under 2020 medge nyupplåning för Hudiksvalls kommun inom en ram på 
totalt 200 mkr (varav va-renhållning 46 mkr). Kommunens nyupplåning 
förorsakas av en hög årlig investeringstakt, 

att under 2020 medge omsättning av lån för Hudiksvalls kommun inom en ram 
av totalt 51 mkr (varav va-renhållning 51 mkr), 

att under 2020 såsom för egen skuld ingå borgen för AB Hudiksvallsbostäder 
(556507-8267) med 130 mkr gällande nyupplåning och med 395 mkr avseende 
omsättning av lån. Hudiksvallsbostäder planerar för nya gruppboenden i 
Iggesund och Sanna samt ett trygghetsboende i Ängebo. Till detta kommer 
eventuellt en uppstart av nybyggnation på Kattvikskajen, 

att under 2020 såsom för egen skuld ingå borgen för Fastighets AB Glysis 
(556197-3669) 10 mkr gällande ny upplåning och med 2 mkr avseende 
omsättning av lån. Ombyggnation med kontorsförtätning planeras för plan 4 i 
Guldsmeden, 

att under 2020 såsom för egen skuld ingå borgen för Forssågruppen AB 
(556241-6494) med 31 mkr gällande omsättnings av lån, 

att under 2020 såsom för egen skuld ingå borgen för Glysisvallen AB (556315-
5125) med 15 mkr gällande ny upplåning samt 3 mkr avseende omsättning av 
lån. Glysisvallen AB planerar för investering i energieffektivisering under 2020, 
samt 

att Hudiksvalls Kommun har en företagskredit hos Nordea på 200 mkr. Av 
denna fördelas vidare till bolagen enligt följande: 

Glysisvallen AB 5 mkr 

Fastighets AB Glysis 15 mkr 

Forssågruppen AB 1 mkr 

Hudiksvalls Näringslivs AB 1 mkr 
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Sammanfattning 
Enligt kommunfullmäktiges beslut 2006, § 75, om borgenspolicy fordras årsvis 
beslut om borgensnivåerna för varje kommunalt bolag. Vidare fordras ramar 
för kommunens egen nyupplåning och omsättning av lån.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-12-03 § 193 

Allmänna utskottets protokoll 2019-11-14 § 220 

Tjänsteutlåtande 2019-11-04 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
AB Hudiksvallsbostäder 
Fastighets AB Glysis 
Forssågruppen AB 
Glysisvallen AB 
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§ 371 Dnr 2019-000783 - 045 

Borgensavgift och kredittillägg för kommunens 
finansiella koncern 2019 

Kommunfullmäktige beslutar 
att för de lån som upptas mot kommunal borgen enligt fastställda årliga ramar 
för 2019 (Kommunfullmäktige § 171 2018-12-17) ska marknadsmässig 
borgensavgift tas ut av koncernens företag, borgensavgiften fastställs utifrån 
jämförelse av lån med pantbrev och lån med kommunal borgen,  

att i den marknadsmässiga borgensavgiften 2019 ska inkluderas 0,04 % för att 
koncernföretagen undviker kostnaden för att ta ut pantbrev, samt 

att koncernföretagen för 2019 ska erlägga kredittillägg på nyttjad koncernkredit 
med 0,1 %. 

Sammanfattning 
Enligt EU-regler och lagen om allmännyttiga bostadsbolag ska kommunerna, i 
det fall de går i borgen, ta ut en marknadsmässig avgift för att kompensera för 
den ekonomiska fördel det innebär för de kommunala bolagen. Kravet på 
marknadsmässighet innebär även att avgiften inte får vara för hög vilket skulle 
kunna betraktas som en otillåten värdeöverföring.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-12-03 §194 

Allmänna utskottets protokoll 2019-11-14 § 221 

Tjänsteutlåtande 2019-11-04 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Samtliga kommunala bolag 
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§ 372 Dnr 2019-000242 - 100 

Genomlysning av taxor 

Kommunfullmäktige beslutar 
att godkänna förslag till nya taxor och avgifter som föreslås träda i kraft den 1 
februari 2020, samt  

att vägledande för årliga prisjusteringar ska vara PKV (prisindex för kommunal 
verksamhet) vilket innebär att nämndernas beslut om taxehöjning enligt PKV 
inte behöver beslutas av kommunfullmäktige. Taxorna avrundas till helt krontal 
nedåt. 

Reservationer 
Emot beslutet och till förmån för Jan-Erik Jonssons förslag reserverar sig 
Caroline Schmidt (C), Jan-Erik Jonsson (C), Erika Söderström (C), Sven 
Bergström Trolin (C), Karin Hansson (C), Bengt-Åke Nilsson (C) Anna 
Guldbrand (C), Jörgen Bengtson (C), Erik Jensen (C), Matts Persson (C) och 
Stina Jonsson (C).  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 17 december 2018 § 170 att uppdra till 
kommunstyrelsen att göra en bred översyn av samtliga taxor och avgifter i 
kommun. 

Ärendets beredning 

Ekonomichef Kent Lundquist och ekonomiadministratör Caroline Blixt 
lämnade en delrapport till kommunstyrelsens allmänna utskott 16 maj 2019. 
Kommunledningsförvaltningen har löpande haft en dialog med samtliga 
förvaltningar kring taxor och avgifter. Utgångspunkten var att höja avgifterna 
med ca 10 % eftersom vissa taxor har släpat i höjningar samt att vissa avgifter 
har varit förhållandevis låga. Efter remissvar från förvaltningarna har 
höjningarna i flera fall och på grund av olika omständigheter hamnat på en 
annan nivå. Det har varit ett omfattande arbete som i vissa stycken även har 
varit komplicerat. Förslaget skickades på remiss till berörda nämnder som 
svarat på remissen. 

Kommunledningsförvaltingen har beaktat nämnderna remisser och nytt förslag 
till taxor och avgifter har tagits fram. 

På SKL:s hemsida står att läsa att prisindex för kommunal verksamhet (PKV) 
är avsett att användas för kommunerna som underlag vid beräkning av 
kostnadernas utveckling i fasta löner och priser. 
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•  SKR (Sveriges kommuner och regioner) publicerar löpande ett prisindex över 
kommunernas kostnadsutveckling. Det är detta prisindex som används i SKR:s 
egna beräkningar och beskrivning av sektorns kostnadsutveckling. 

• PKV tas fram genom att priserna för löner, material och tjänster samt köpt 
verksamhet viktas till ett genomsnittligt pris. 

•  PKV uppdateras vid varje ny skatteunderlagsprognos.  

Yrkanden 
Jan-Erik Jonsson (C) yrkar bifall till första att-satsen och att årliga 
prisjusteringar beslutas samtidigt som budgeten. 

Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 
Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till 
kommunstyrelsens första att-sats, och finner att kommunfullmäktige bifaller 
denna. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall antingen till 
kommunstyrelsens andra att-sats eller till Jan-Erik Jonssons förslag om 
prisjusteringar, och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 
förslag.     

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-12-03 § 198 
Allmänna utskottets protokoll 2019-11-14 § 215  
Tjänsteutlåtande 2019-10-22 
Taxor 2019-10-22 
Byggnadsnämnden 2019-10-08 § 86 
Tekniska nämnden 2019-09-23 § 109 
Social- och omsorgsnämnden 2019-09-19 § 124 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 2019-08-29 
Bilaga social- och omsorgsförvaltningen 2019-08-29 
Kultur- och fritidsnämnden 2019-09-18 § 85 
Bilaga kultur- och fritidsförvaltningen 2019-09-18 
Lärandenämnden 2019-09-12 § 76 
Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 2019-09-05 § 59 
Allmänna utskottet 2019-06-13 § 107 
Kommunfullmäktige 2018-12-17 § 170 

 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder 
Ekonomienheten 
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§ 373 Dnr 2019-000756 - 406 

Taxa enligt livsmedelsområdet 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anta förslag till ny taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen,  

att årligen indexuppräkna taxan med prisindex för kommunal verksamhet 
(PKV), samt 

att taxan träder ikraft i enlighet med taxeförslagets avsnitt om ikraftträdande.  

Sammanfattning 
SKL har i cirkulär 19:41 meddelat landets samtliga lokala tillsynsmyndigheter 
om de konsekvenser EU´s nya kontrollförordning som träder ikraft 14 
december 2019 för kommunerna initialt.  

För att säkerställa att Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd kan ta betalt 
för livsmedelskontrollen efter årsskiftet, behöver fullmäktige i Hudiksvall och 
Nordanstig besluta om nya taxebestämmelser som överensstämmer med 
begreppen i kontrollförordningen. Utan nya taxor kommer nämnden tappa 
närmare 2 miljoner kronor i intäkter och helt sakna finansiering av kontrollen 
som enligt reglering måste vara fullt taxefinansierad. 

SKL har utarbetat ett förslag till ny taxa. Detta förslag ska kompletterats med 
uppgifter om gällande timavgifter. I ett yttrande från Norrhälsinglands miljö- 
och räddningsnämnd med anledning av Hudiksvalls kommuns övergripande 
taxeöversyn, har nämnden efter en ny beräkning av de faktiska kostnaderna för 
tillsynen, föreslagit att båda kommunernas fullmäktige beslutar om en höjning 
av timavgiften för livsmedelskontrollen till 1092 kr från och med 2020. Denna 
summa har därför införts i det nya taxeförslaget.  

SKL ser behov av ytterligare förändring av taxan redan under hösten 2020. En 
översyn av deras index kommer troligtvis också ske kommande år. För att 
säkerställa en indexhöjning inför 2021 föreslås ändå en höjning med PKV. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-12-03 § 199 
Allmänna utskottets protokoll 2019-11-14 § 228 
Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 2019-10-10 § 72 
Taxa 
 
Beslutet skickas till 
Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 
Ekonomienheten 
Nordanstigs kommun 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
15(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 374 Dnr 2019-000196 - 705 

Ansöknings- och tillsynsavgifter/taxa för 
tobaksförsäljning 

Kommunfullmäktige beslutar 
att avgift för ändring av tillstånd ska vara 6 000 kr, 

att avgiften får tas ut så snart fullmäktiges beslut vunnit laga kraft, samt 

att avgiften ska höjas årligen med Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) 
från och med 2021.  

Sammanfattning 
Inför nya tobakslagen som trädde ikraft 1 juli 2019, fastställde fullmäktige i 
Hudiksvall respektive Nordanstig avgifter för prövning av tillstånd och tillsyn 
av tobaksvaror och liknande produkter. 

Det har nu uppmärksammats att det i taxan saknas möjlighet att ta betalt för 
handläggningen av ändringar av olika slag som kan ske av tillstånd, exempelvis 
bolagsändringar. Dessa ändringar kräver också utredningar dock i något mindre 
omfattning.  

Det är rimligt att via taxan även ta betalt för den handläggning som ändringar 
innebär. I annat fall skulle detta belasta skattekollektivet. Länets övriga 
kommuner har taxa för ändring av tillstånd enligt nedan:  

Kommun Nytt tillstånd Ändring av tillstånd 

Gävle 10 650 kr 5 150 kr 

Södra Hälsinglands 
räddningsförbund 

9 600 kr 7 000 kr 

Ljusdal 9 600 kr 5 900 kr 

Sandviken/Hofors/Ockelbo 
kommuner (VGS) 

8 750 (förslag på väg 
upp) 

4 360 (förslag på väg 
upp) 

Hudiksvall/Nordanstig 8 000 kr  

 

Hudiksvalls och Nordanstigs kommuner har för närvarande lägst avgift för nya 
tillstånd. Omfattningen på de utredningar som behövs för prövning av nya till-
stånd och anmälningar om ändringar är lika i hela landet. Utifrån detta bedöms 
det motiverat att anta en avgift för ändring av tillstånd som till viss del 
kompenserar den lägre prövningsavgiften.      



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
16(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-12-03 § 200 

Allmänna utskottets protokoll 2019-11-14 § 227 

Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 2019-10-10 § 71 

Kommunfullmäktige 2019-04-29 § 76 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 
Ekonomienheten 
Nordanstigs kommun 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
17(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 375 Dnr 2019-000831 - 007 

Granskningsrapport av tekniska nämndens styrning 
och uppföljning samt kontroll av leverantörer 

Kommunfullmäktige beslutar 
att uppdra till tekniska nämnden, att lämna yttrande över revisionens slutsatser 
och rekommendationer, för att behandlas i kommunfullmäktige vid mötet den 
30 mars 2020.  

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat tekniska nämndens styrning och 
uppföljning samt kontroll av leverantörer. Gjorda iakttagelser har lämnats över 
till kommunfullmäktiges presidium för fortsatt hantering. 

Kommunfullmäktige har 23 maj 2016 beslutat om följande hantering av 
revisionens granskningsrapporter: revisionsrapporter anmäls till 
kommunfullmäktige som beslutar att överlämna dessa till kommunstyrelsen 
eller nämnderna för beredning av svar. Svaret kommer sedan att presenteras i 
kommunfullmäktige och följas av debatt. 

Beslutsunderlag 
 Granskningsrapport    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Tekniska nämnden 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
18(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 376 Dnr 2019-000832 - 007 

Granskningsrapport av byggnadsnämndens ledning, 
styrning och kontroll  

Kommunfullmäktige beslutar 
att uppdra till byggnadsnämnden, att lämna yttrande över revisionens slutsatser 
och rekommendationer, för att behandlas i kommunfullmäktige vid mötet den 
30 mars 2020.  

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat byggnadsnämndens ledning, 
styrning och kontroll. Gjorda iakttagelser har lämnats över till 
kommunfullmäktiges presidium för fortsatt hantering. 

Kommunfullmäktige har 23 maj 2016 beslutat om följande hantering av 
revisionens granskningsrapporter: revisionsrapporter anmäls till 
kommunfullmäktige som beslutar att överlämna dessa till kommunstyrelsen 
eller nämnderna för beredning av svar. Svaret kommer sedan att presenteras i 
kommunfullmäktige och följas av debatt. 

Beslutsunderlag 
Granskningsrapport     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Byggnadsnämnden 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
19(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 377 Dnr 2019-000034 - 008 

Motion Ursprungsmärk de köttråvaror som serveras i 
kommunens verksamheter 

Kommunfullmäktige beslutar 
att återremittera ärendet till tekniska nämnden för en utredning av kostnader.  

Sammanfattning 
Monica Stigås, Peter Åkerström, Kent Sjöberg och Lars Österberg, samtliga 
Krisdemokraterna, har inkommit med en motion om att man ska ursprungs-
märka de köttråvaror som serveras i kommunens verksamheter. 

Tekniska nämndens yttrande 

Kommunfullmäktige har tidigare avslagit en motion i detta ärende. 

I motionen står att den ökande antibiotikaresistensen i världen är fortfarande 
oroväckande och klassas av FN som ett av de stora hoten mot folkhälsan. 
Antibiotikabehandling av djur i tillväxtbefrämjande syfte är fortfarande en av 
orsakerna till den explosiva resistensutvecklingen. Sverige är ett föregångsland 
och förbjöd redan 1986 antibiotika till djur i tillväxtbefrämjande syfte och in-
förde även ett kontrollsystem för att tillse att lagen efterlevs. Först 2006 för-
bjöds detsamma i EU men kontrollsystem saknas i de flesta länder för att 
garantera att lagen efterlevs vilket med all tydlighet inte ännu sker. 

En uttalad motivering till varför den förra motionen avslogs utgick från att t.ex. 
den demenssjuke på äldreboendet eller barnet på förskolan inte har något annat 
val än att äta det som serveras och att en ursprungsmärkning därför inte skulle 
ha den minsta påverkan på t.ex. klimatet. I motsats till detta kan noteras att 
köttets ursprungsland är en allt vanligare fråga som ställs av våra allt mer miljö-, 
klimat- och folkhälsomedvetna grundskole- och gymnasielever. Oavsett 
kundernas valmöjligheter skulle en ursprungsmärkning ha direkt inverkan på 
kommunens kostenhet och dess leverantörer. Vare sig kommunen som 
levererar den färdiglagade maten eller någon av kommunens råvaruleverantörer 
skulle vilja skylta med att köttråvaran importerats från Argentina eller något 
annat fjärran land med de klimatavtryck detta ger eller att man erbjuder 
antibiotikaladdad köttråvara från något av EU:s medlemsländer. Därmed 
kommer de av ren självbevarelsedrift att välja bort produkter som skapar 
negativ publicitet. Att köttråvarans ursprung är deklarerad äger alltså 
fortfarande sin giltighet ur såväl konsumentupplysnings- som 
hållbarhetsperspektiv. 

Tekniska nämnden ber kostverksamheten om att på kommunens hemsida lägga 
ut information om upphandlingskrav och leverantörer. 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
20(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Tekniska nämnden förslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Kommunen använder svenskt närproducerat och ekologiskt i så stor 
utsträckning det är möjligt utifrån de livsmedel kommunen har avtal på. Att 
som motionärerna vill att allt ska ursprungsmärkas kräver mer resurser och 
därmed ökade kostnader.  

Yrkanden 
Peter Åkerström (KD) önskar få noterat till protokollet att i kommunstyrelsens 
protokoll noterades felaktigt att han tillstyrkte allmänna utskottets förslag. 

Peter Åkerström (KD), Ulrica Högberg (V), Caroline Schmidt (C) Charliene 
Kiffer Goude (V), Patrik Nilsson (KD) och Kent Sjöberg (KD) yrkar bifall till 
motionen. 

Annika Huber (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Sammanträdet ajourneras i 5 minuter. Efter 5 minuters ajournering återupptas 
förhandlingarna. 

Bo Nilsson (S) yrkar att ärendet återremitteras till tekniska nämnden för 
utredning av kostnader.  

Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall till att ärendet ska avgöras vid 
dagens sammanträde eller att ärendet återremitteras, och finner att 
kommunfullmäktige bifaller Bo Nilssons återremissyrkande.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-12-03 § 204 

Allmänna utskottets protokoll 2019-11-14 § 217 

Allmänna utskottets protokoll 2019-10-24 § 202 

Tekniska nämndens protokoll 2019-09-23 § 99 

Tjänsteutlåtande tekniska nämnden 2019-09-23 

Motion 2019-01-11 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Tekniska nämnden 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
21(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 378 Dnr 2019-000701 - 102 

Val av ny ledamot och ordföranden i Kultur- och 
fritidsnämnden, efter Nina Burchardt (S) som 
entledigats från 1 januari 2020. 

Kommunfullmäktige beslutar 
att från och med 1 januari 2020 utse Gerd Olsson (S), Gårdsmyra 6, 824 79 
Bjuråker till ny ledamot och ordförande i Kultur- och fritidsnämnden.  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade, vid sitt sammanträde 30 september 2019, att 
från och med 1 januari 2020, entlediga Nina Burchardt (S) från uppdrag som 
ledamot och ordförande i Kultur- och fritidsnämnden. Kommunfullmäktige har 
att utse ny ledamot och ny ordförande. .  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-12-16 § 36 

Kommunfullmäktiges protokoll 2019-09-30 § 260 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden 
Gerd Olsson 
Helena Löfgren 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
22(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 379 Dnr 2019-000702 - 102 

Val av ny ersättare i Kommunstyrelsen, efter Nina 
Burchardt (S) som entledigats från första 1 januari 2020. 

Kommunfullmäktige beslutar 
att ny ersättare i kommunstyrelsen utses vid senare tillfälle.  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade, vid sitt sammanträde 30 september 2019, att 
från och med 1 januari 2020, entlediga Nina Burchardt (S) från uppdrag som 
ersättare i kommunstyrelsen. Kommunfullmäktige har att utse ny ersättare.  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-12-16 § 37 

Kommunfullmäktiges protokoll 2019-09-30 § 261 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
23(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 380 Dnr 2019-000824 - 102 

Val av revisor, efter Britta Svalfors (L) som har 
entledigats 

Kommunfullmäktige beslutar 
att ny revisor i kommunrevisionen utses vid senare tillfälle.  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade, vid sitt sammanträde 28 oktober 2019, att 
entlediga Britta Svalfors (L) från uppdrag som revisor i kommunrevisionen. 
Kommunfullmäktige har att utse ny revisor.  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-12-16 § 38 

Kommunfullmäktiges protokoll 2019-11-25 § 311 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
24(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 381 Dnr 2019-000827 - 102 

Val av ersättare i byggnadsnämnden (C), efter 
ersättare som avlidit 

Kommunfullmäktige beslutar 
att till ny ersättare i byggnadsnämnden utse Marcus Emretsson, Myra 132, 824 
74 Delsbo.  

Sammanfattning 
Då ersättaren i byggnadsnämnden Stig Johansson (C) avlidit, har 
kommunfullmäktige att utse ny ersättare.  

Yrkanden 
Sven Bergström Trolin (C) föreslår Marcus Emretsson (C) som ny ersättare í 
byggnadsnämnden.  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-12-16 § 39 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Byggnadsnämnden 
Marcus Emretsson 
Bodil Hellström 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
25(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 382 Dnr 2019-000829 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
i tekniska nämnden, Daniel Fors (S) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Daniel Fors anhållan om entledigande från uppdrag som ersättare i 
tekniska nämnden, samt 

att ny ersättare utses vid senare tillfälle.  

Sammanfattning 
Daniel Fors (S) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag.  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-12-16 § 40 

Begäran om entledigande 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Daniel Fors 
Tekniska nämnden 
Elli Heiska 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 
Kommunfullmäktige 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
26(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 383 Dnr 2019-000838 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
i Visit Glada Hudik, Robin Lagerqvist (M) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Robin Lagerqvist anhållan om entledigande från uppdrag som 
ledamot i Visit Glada Hudik, 

att till ny ledamot i styrelsen för Visit Glada Hudik utse Peter Weider (M), 
Arnöviken 22, 824 93 Hudiksvall, samt 

att till ny ersättare, efter Peter Weider, utse Bengt Lilja (M), Håcksta 17, 824 93 
Hudiksvall.  

Sammanfattning 
Robin Lagerqvist (M) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag.  

Yrkanden 
Valberedningens vice ordförande Anders Bengtsson (M) föreslår Pete Weider 
(M), till ny ledamot och Bengt Lilja (M) till ny ersättare i styrelsen för Visit 
Glada Hudik.  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-12-16 § 41 

Begäran om entledigande 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Robin Lagerqvist 
Visit Glada Hudik 
Peter Weider 
Bengt Lilja 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
27(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 384 Dnr 2019-000853 - 102 

Begäran on entledigande från uppdrag som ersättare i 
Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd, Nina 
Underdal Grindsäter, V. 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Nina Underdal Grindsäter anhållan om entledigande från uppdrag 
som ersättare i Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd, samt 

att till ny ersättare utse Hans B Johansson (V), Slåttervägen 48, 824 40 
Hudiksvall. 

Sammanfattning 
Nina Underdal Grindsäter, V anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag.  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-12-16 § 42 

Begäran om entledigande 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Nina Underdal Grindsäter 
Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 
Hans B Johansson 
Erik Myrlund 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
28(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 385 Dnr 2019-000856 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
och ordförande i kommunfullmäktige, Siw Karlsson (S), 
val av ny ordförande 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Siw Karlssons anhållan om entledigande från uppdrag som ledamot 
och ordförande i kommunfullmäktige, 

att till ny ordförande i kommunfullmäktige utse Sven-Åke Thoresen (S),  

att till ny 1:e vice ordförande utse Agneta Brendt (S), samt 

att hos länsstyrelsen anhålla om en ny sammanräkning.  

Sammanfattning 
Siw Karlsson (S) anhåller om entledigande från rubricerade uppdrag.  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-12-16 § 43 

Begäran om entledigande.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Siw Karlsson 
Sven-Åke Thoresen  
Agneta Brendt 
Länsstyrelsen 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
29(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 386 Dnr 2019-000867 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
i kommunfullmäktige från 1 januari 2020, Eva Bovin 
(MP) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Eva Bovins anhållan om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunfullmäktige, från 1 januari 2020, samt 

att hos länsstyrelsen anhålla om en ny sammanräkning. 

Sammanfattning 
Eva Bovin (MP) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag från 1 
januari 2020.  

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Eva Bovin 
Länsstyrelsen 
Monika Lindblom  
Annika Forslin  



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
30(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 387 Dnr 2019-000875 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
i Inköp Gävleborgs styrelse, Håkan Rönström (M) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Håkan Rönströms anhållan om entledigande från uppdrag som 
ledamot i Inköp Gävleborgs styrelse.  

Sammanfattning 
Håkan Rönström (M) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag.  

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Håkan Rönström 
Inköp Gävleborg 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
31(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 388 Dnr 2019-000797 - 037 

Interpellation; Hur säkerställs tillgång till och kvalitet på 
lärarstudenters praktik? Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anse interpellationsdebatten avslutad.  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att rubricerad interpellation från 
Ulrica Högbergh (V) får ställas. 

Lärandenämndens ordföranden Jonas Holm (M) har lämnat ett skriftligt svar. 

I interpellationsdebatten deltar Jonas Holm (M) och Ulrica Högbergh (V).  

Beslutsunderlag 
Interpellation 

Interpellationssvar 

 

 

 

 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
32(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 389 Dnr 2019-000818 - 009 

Interpellation om barnkonventionen. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anse interpellationsdebatten avslutad.  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att rubricerad interpellation från Kent 
Sjöberg (KD) får ställas. 

Kommunstyrelsens ordföranden Mikael Löthstam (S) har lämnat ett skriftligt 
svar. 

I interpellationsdebatten deltar förutom Mikael Löthstam (S) och Kent Sjöberg 
(KD), även Alf Norberg (V) och Jonas Holm (M)  

Beslutsunderlag 
Interpellation 

Interpellationssvar 

 

 

 

 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
33(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 390 Dnr 2019-000823 - 009 

Interpellation om LIU Handbolls vara eller icke vara i 
Hudiksvall. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anse interpellationsdebatten avslutad.  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att rubricerad interpellation från Peter 
Åkerström (KD) får ställas. 

Lärandenämndens ordföranden Jonas Holm (M) har lämnat ett skriftligt svar. 

I interpellationsdebatten deltar förutom Jonas Holm (M) och Peter Åkerström 
(KD), även Mikael Löthstam (S).   

Beslutsunderlag 
Interpellation 

Interpellationssvar 

 

 

 

 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
34(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 391 Dnr 2019-000873 - 009 

Interpellation om hemmasittare i skolorna 

Kommunfullmäktige beslutar 
att interpellationen får framställas, samt 

att interpellationen besvaras vid ett senare tillfälle 

Sammanfattning 
Föreligger interpellation till lärandenämndens ordförande, från Monika Stigås 
(KD) om hemmasittare i skolorna.  

Beslutsunderlag 
Interpellation 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Jonas Holm 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
35(35) 

Sammanträdesdatum 
2019-12-16 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 392 Dnr 2016-000106 - 030 

Meddelanden om väckta motioner 

Sammanfattning 
1. Motion om sällskapsdjur på äldreboenden. Dnr 2019-000874 008 
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Beslutet skickas till 
Social och omsorgsnämnden 


